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RAADSVERGADERING d.d. 19 maart 2020

Zaaknummer Z-19-065861
Voorstelnummer DOC-20-230404
Onderwerp Investering renovatie kunstgrasvelden
Agendapunt
Portefeuillehouder(s) Joset Fit
Afdelingshoofd(en)

Besluit

De raad van de gemeente Medemblik,

gelezen het bijbehorend voorstel van het College van burgemeester en wethouders van Medemblik 
d.d. 25 februari 2020;

gelet op het belang van goede sportfaciliteiten;

overwegende dat sporten onder veilige omstandigheden hoort plaats te vinden;

b e s l u i t

1. rubber als infill materiaal te kiezen voor de nu te renoveren kunstgrasvelden;
2.1 een extra investeringsbedrag van € 128.000,- beschikbaar te stellen voor de velden bij FC 

Medemblik;
2.2 een extra investeringsbedrag van € 28.000,- beschikbaar te stellen voor het veld bij VVW;
2.3 een extra investeringsbedrag van € 28.000,- beschikbaar te stellen voor het veld bij 

Spartanen;
3. de hogere structurele last van deze verhoogde investering (€ 15.000,-) te dekken door de 

structurele toevoeging aan de reserve sportvelden te verlagen; 
4. De incidentele afvoerkosten van € 192.000,- te dekken uit de reserve sportvelden.

Aldus vastgesteld in de openbare vergadering van de raad van de gemeente Medemblik, gehouden 
op 19 maart 2020.

De griffier, De voorzitter,
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Ter besluitvorming

Onderwerp
Investering renovatie kunstgrasvelden

Aanleiding
Op basis van het door de raad vastgestelde Onderhouds- en vervangingsschema gemeentelijke 
sportvelden (DOC-18-071821 Bijlage I) was renovatie van vijf kunstgrasvelden in 2019 beoogd. Bij de 
begroting stelde de raad hiervoor geld beschikbaar. Het gaat om de velden bij FC Medemblik (twee 
hele en twee halve velden), Spartanen (Wognum, één veld) en VVW (Wervershoof, één veld). 

Eerder hebben we u, met actieve informatie en informatienota DOC-19-170348, op de hoogte 
gebracht van de verwachte overschrijding bij de vervanging van deze velden.

Zoals in bovengenoemde informatienota aangegeven, valt als gevolg van een aantal ontwikkelingen 
de geraamde investering hoger uit dan de begrote investering. Daarnaast hebben we nu een goed 
beeld van de afvoer- en recyclingskosten van de kunstgrasvelden die nu liggen. Deze afvoerkosten 
zijn incidenteel.

De reserve sportvelden is bij ongewijzigd beleid in 2027 uitgeput. Het college staat gezond 
financieel beleid voor en wil tot beleid komen op dit punt, met als doel het behouden van een 
gezonde reserve op de lange termijn. De kosten die kunstgrasvelden met zich meebrengen en de 
discussies over de infill materialen, legitimeren naar mening van het college de vraag of het 
verstandig is om velden bij renovatie weer om te bouwen naar natuurgras. In afwachting van beleid 
hierover kiezen wij voor de velden waarin nu geïnvesteerd moet worden voor een sobere en 
doelmatige aanpak.

Voorstel
1. rubber als infill materiaal te kiezen voor de nu te renoveren kunstgrasvelden;
2.1 een extra investeringsbedrag van € 128.000,- beschikbaar te stellen voor de velden bij FC 

Medemblik;
2.2 een extra investeringsbedrag van € 28.000,- beschikbaar te stellen voor het veld bij VVW;
2.3 een extra investeringsbedrag van € 28.000,- beschikbaar te stellen voor het veld bij 

Spartanen;
3. de hogere structurele last van deze verhoogde investering (€ 15.000,-) te dekken door de 

structurele toevoeging aan de reserve sportvelden te verlagen; 
4. De incidentele afvoerkosten van € 192.000,- te dekken uit de reserve sportvelden.

Beoogd resultaat
Met het beschikbaar stellen van extra budget, kan de nodige vervanging worden uitgevoerd, zodat 
de verenigingen weer beschikken over velden die aan de sporttechnische eisen voldoen.
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Argumenten 
1. Rubber-infill is goedkoper dan alternatieven. 

Ook blijkt dat bij VVW de sporttechnische laag (laag direct onder het veld) niet geschikt is 
om een veld met alternatieve infill te plaatsen. Het vervangen van deze onderlaag brengt 
extra kosten met zich mee. Voor een overzicht van de hogere kosten verwijzen we u naar de 
bijlage (DOC-20-230404).

2 . De totale begrote investeringen zijn niet toereikend om de huidige velden te vervangen. 
Vervanging van de genoemde velden is nodig omdat deze niet meer aan de sporttechnische 
eisen voldoen. 

3. De totale verhoging van de structurele lasten kan op korte termijn budgetneutraal worden 
doorgevoerd.
De extra structurele last van € 15.000 dekken we door de structurele toevoeging aan de 
reserve sportvelden te verlagen. Dit is conform het onderhoudsplan sportvelden. Voor het 
lange termijn effect verwijzen we u naar de financiële paragraaf.

5. De huidige velden dienen te worden afgevoerd en gerecycled. 
Voor deze kosten is geen specifieke dekking. Omdat ze direct betrekking hebben op de 
sportvelden, is het dekken van deze kosten uit de reserve sportvelden de meest logische 
keuze.

 
Kanttekeningen
Zoals aangegeven legitimeren de kosten die kunstgrasvelden met zich meebrengen en de discussies 
over de infill materialen, naar mening van het college de vraag of het verstandig is om velden bij 
renovatie weer om te bouwen naar natuurgras. Hiervoor is gedegen onderzoek nodig. De genoemde 
velden zijn nu aan vervanging toe. We stellen daarom voor om nu wel de kunstgrasvelden in stand 
te houden en deze te renoveren. We kiezen daarbij voor kunstgrasvelden met rubber-infill. 
Tegelijkertijd is het op langere termijn raadzaam om te onderzoeken of ombouw naar natuurgras 
wenselijk en haalbaar is. Dit is onder andere afhankelijk van de vraag of hiermee voor de 
betreffende vereniging(en) voldoende bespeelbare velden overblijven. De komende jaren (tot 2026) 
zijn er geen andere kunstgrasvelden die vervangen moeten worden. Daarmee is er ruimte om te 
komen tot nieuw beleid. Nader onderzoek is nodig, met als doel het behouden van een gezonde 
reserve op de lange termijn. Ook de verenigingen spelen een rol in een dergelijk onderzoek.

Eerder heeft de raad een motie aangenomen die voorkeur geeft aan alternatieve infill. Gezien de 
financiële consequenties (zie bijlage DOC-20-230404) stelt het college voor deze velden te 
vervangen voor velden die wederom gebruik maken van rubber als infill materiaal.

De besluiten hebben een effect op de reserve sportvelden. Dit komt door de lagere structurele 
toevoeging én door de extra onttrekking van € 192.000. Een overzicht van het verloop van de 
reserve in de komende jaren is als bijlage (DOC-20-230404) toegevoegd.

Een recente uitspraak door de rechtbank van Rotterdam onderstreept dat het noodzakelijk is 
maatregelen te treffen om verontreiniging door verspreiding van rubberkorrels te voorkomen. 
Om deze reden is in de ramingen rekening gehouden met het plaatsen van zogenaamde 
kantplanken. Deze kantplanken dienen ook bij de overige kunstgrasvelden binnen de gemeente te 
worden aangebracht. Wij zetten dit in werking en vragen hiervoor budget in de eerstvolgende 
tussentijdse rapportage.
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Financiën
De hogere investering heeft tot gevolg dat de structurele (jaarlijkse) lasten € 15.000,- hoger 
uitvallen ten opzichte van begroot.

Het financieel effect van de verhoogde kredietaanvraag is zichtbaar in onderstaand overzicht:

Vereniging Huidig krediet Stijging krediet Incidentele last Stijging structurele last
FC Medemblik €    599.000 €  128.000 €    114.000 €  10.000

Spartanen €    200.000 €     28.000 €      39.000 €    2.500
VVW €    200.000 €     28.000 €      39.000 €    2.500

€    999.000 €  184.000 €    192.000 €  15.000
Bij bovenstaande bedragen is rekening gehouden met teruggave volgens de SPUK regeling.

We stellen voor de incidentele lasten uit de reserve sportvelden te dekken. De structurele last 
wordt, in lijn met bestaand beleid, gedekt door de structurele toevoeging aan de reserve te 
verlagen. Hiermee kan de verhoging van de structurele last budgetneutraal worden doorgevoerd. Er 
is dan geen direct effect op de begroting. 

Er is wel een effect op de opbouw van de reserve sportvelden. Voor de stand van de reserve en het 
verloop hiervan in de komende jaren verwijzen wij u naar de bijlage (DOC-20-230404).

Uitvoering/evaluatie
Na het beschikbaar stellen van het extra investeringsbedrag, kan het aanbestedingstraject worden 
opgestart om de renovatie dit jaar te bewerkstelligen.

Communicatie
We brengen de verenigingen op de hoogte van dit raadsvoorstel.

Bijlagen
- Informatienota “Hogere investering renovatie kunstgrasvelden” (DOC-19-170348)
- Bijlage “Stand en verloop reserve sportvelden” (DOC-20-230404)

Raadscommissie d.d. 5 maart 2020


